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Füzetbe:       A főnevek helyesírása 

 

1. szabály: A főnevek írásánál általános szabály, hogy a közneveket kis, a tulajdonneveket 

pedig nagy kezdőbetűvel írjuk. 

Köznevek - város, fiú, újság, hétfő, kelet, állat 

Tulajdonnevek - Kovács Attila, Miskolc, Jókai Színház, Új Szó, Lánchíd, Morzsi 

 

Régies családnevek írása: 

Így írjuk:       Így ejtjük: 

Gaál, Gaal       gál 

Therek, Theörök, Thewrek     török 

Weöres, Eötvös      vörös, ötvös 

Madách, Babits, Széchenyi     madács, babics, szécsényi 

Wesselényi, Batthyány     veselényi, battyányi 

Mikszáth, Kossuth      mikszát, kosút 

 

2. szabály: A több szóból álló tulajdonnevek helyesírása 

1. Ha a földrajzi név több szóból áll, háromféle írásmód lehetséges: 

a. minden szavát egybeírjuk: Spanyolország, Csallóköz, Dunaszerdahely, Margitsziget, 

Ipolyszakállos 

 

b. a szavakat kötőjelezzük: Dél-Amerika,  

 

Csendes-óceán, Fekete-tenger, Arab-öböl,Rohonci-patak, Huron-tó, 

 

A főnevek helyesírása lesz a következő tananyagunk. 

Az alábbi jegyzetet írjátok le a füzetbe és tanuljátok meg! 

ország, országrész, tájegység, város, városrész, falu 

világ-és országrész 

óceán, tenger, öböl, 

patak, tó 



Skandináv-félsziget, Brit-szigetek,  

Sváb-hegy, Balaton-felvidék, Magyar-középhegység, Lengyel-alföld, Kárpát-medence, Szíriai-

sivatag 

 

 

DE: Bükk hegység, Góbi sivatag (kötőjel NÉLKÜL!) 

 

c. a szavakat különírjuk: Magyar Köztársaság, Egyesült Királyság, Monacói 

Nagyhercegség, 

 

Lévai járás, Nándorfehérvári bánság, Derby grófság 

 

DE: Szabolcs-Szatmár-Bereg megye (kötőjellel!) 

 

Amade László utca, Hviezdoslav tér, Lila akác köz, Krúdy sétány 

 

DE: Lánchíd (egybeírjuk!), Duna-hidak, Tisza-híd (kötőjellel!) 

 

2. Az intézmények, szervezetek nevének írása: 

Madách Könyv- és Lapkiadó, Corvin Mátyás Alapiskola, Budapesti Műszaki és 

Gazdaságtudományi Egyetem, Európai Unió 

 

 

Nyugati pályaudvar, Hubertus étterem, Gellért fürdő, Duna Plaza mozi 

 

 

 

ELTE - Eötvös Lóránd Tudományegyetem 

OTP - Országos Takarékpénztár 

 

 

      Mindenkinek jó tanulást kívánok, szerdán találkozunk ZOOM órán! 

félsziget, sziget 

hegy, hegység, felvidék, dombság, felföld, 

alföld, síkság, medence, völgy, sivatag 

köztársaság, királyság, államok, fejedelemség, hercegség 

járás, megye, terület, bánság, grófság 

utca, út, tér, köz, híd, 

körút, sétány 

Minden fontosabb szót nagybetűvel írunk, csak az 

és kötőszót és a, az névelőket nem.. 

Pályaudvarok, repülőterek, éttermek, mozik, fürdők, 

üzletek esetében a köznévi tagot kis kezdőbetűvel írjuk. 

Az intézményneveket rövidítjük - mozaikszót alkotunk a 

többszavas név kezdőbetűiből. 


